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Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 .§(2) bekezdése alapján kérdést kívánunk feltenni

Dr. Szilvást' György Miniszterelnöki Hivatalt vezető miniszternek

„Kedvezményezettjei lesznek-e a 11. Nemzeti Fejlesztési Tervnek a legfejletlenebb
kistérségek?"

címmel .

Kérdésemre írásbeli választ kérek Miniszter úrtól, azért tőle, mert e tárgykörben a kormány
tagjai közül ő az illetékes .

Tisztelt Miniszter úr!

A területi különbségek az elmúlt 15 évben nem csökkentek . Igaz ez a régiókra is, de
különösen a kistérségek esetében jellemző a fejlettségbeli kettészakadás .

2002-től pedig sokféle kedvezményben, támogatásban részesültek a leghátrányosabb helyzetű
kistérségek . Például törvény garantálta, hogy 10-30%-kal nagyobb támogatást kapjanak mint
a többi kistérség, külön forrásokat kaptak pályázataik elkészítéséhez, kevesebb saját erőt
vártak el tőlük . És mindez kevésnek bizonyult, mert a számukra elkülönített támogatások
eltörpültek azokhoz a fejlesztési forrásokhoz képest, amelyek nem voltak tekintettel ezekre a
sajátosságokra. Nagy kérdés, hogy mi lesz ezután. A területi különbségek mérséklését, a
felzárkóztatás szükségességét a 2005-ben országgyűlési határozatba foglalt Országos
Területfejlesztési Koncepció és az Országos Fejlesztéspolitikai Koncepció egyaránt rögzíti .
Hogyan fogják ezt biztosítani?

A 11 . Nemzeti Fejlesztési Terv kidolgozása során megjelent ez a szándék, de elsősorban a
régiók szintjén . A fejletlenebb régiók éppen a bennük lévő legfejletlenebb kistérségek révén
valóban több forráshoz jutnak . De mi a garancia, hogy régión belül ezt tovább is adják oda,
ahol arra a legnagyobb szükség van?

A leghátrányosabb helyzetű kistérségek előnybe részesítését eddig törvények vagy más
jogszabályok rögzítették. Megmarad-e ez a most legfejletlenebbnek nevezett kistérségek
esetében? Amennyiben nem, mi kötelezi a régiókat ezen kistérségek kedvezményezésére?

írásbeli kérdés



Az előjelek kedvezőtlenek . A régiók, p1. az észak-alföldi, nem akar egy főre jutóan többet
juttatni a legfejletlenebb kistérségeknek, mivel úgy sincs saját erő a megvalósításra .
Gyakorlatilag ez következhet be az ágazati források elosztásakor is, ha erre vonatkozóan
nincsenek konkrét előírások .

Számolnak-e ezekkel a követelményekkel a 11 . Nemzeti Fejlesztési Terv kidolgozásakor?

Tisztelettel várjuk válaszát!

Budapest, 2006 . július 25 .

Farkas Imre
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